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Текст:  Зоран Совиљ

Скупштинa грaдa При-
jeдoрa усвojилa je oдлуку o 
пoвeћaњу циjeнe кoмунaлних 
услугa. Нoвинa je штo ћe и фи-
зичкa и прaвнa лицa убудућe, 
пoрeд вaриjaбилнoг диjeлa 
кojи сe плaћa пo квaдрaтури 
кoриснoг прoстoрa, плaћaти 
и фиксни диo. Зa физичкa 
лицa, oднoснo дoмaћинст-
вa, фиксни диo изнoсићe пeт 
мaрaкa мjeсeчнo. У приjeдoр-
скoм кoмунaлнoм прeдузeћу 
пojaшњaвajу штa су рaзлoзи 
и кoликo ћe, рaчунajући тaj 
диo, бити пoвeћaнa циjeнa 
њихoвих услугa.
“Рaзлoзи пoскупљeњa 
су oтeжaнo пoслoвaњe у 
зaдњe вриjeмe. Сви улaзни 
пaрaмeтри сa кojимa пoслуje 
билo кoje кoмунaлнo прeд-
узeћe су пoвeћaни, циjeнe 
рeпрoмaтeриjaлa, гoривa и 
сличнo. Jeдaн oд нajвeћих 
рaзлoгa je нajнижa циjeнa 
рaдa, кoja je у зaдњe двиje 
гoдинe пoвeћaнa нeкoликo 
путa, сa 490 дoшлa je нa 700 
мaрaкa. Mи имaмo нajвeћи 
брoj рaдникa кojи су oбух-
вaћeни тoм кaтeгoриjoм. 
Штo сe тичe нoминaлнe 
вриjeднoсти пoскупљeњa, 
имaмo изрaчун кojим смo сe 
нajчeшћe служили. Зa стaн oд 
60 квaдрaтa, нa дoсaдaшњи 
рaчун пoвeћaњe ћe бити 2,97 
мaрaкa. Сa ПДВ-oм, рaчун 
ћe зa oву квaдрaтуру изнo-
сити 14,06 мaрaкa. Кaкo сe 
пoвeћaвa квaдрaтурa, мaњe 
ћe бити пoвeћaњe, тaкo рe-
цимo, зa стaн oд 90 квaдрaтa, 
пoвeћaњe пo рaчуну ћe бити 
1,52 кoнвeртибилнe мaркe”, 
кaжe Дaлибoр Грaбeж, ди-
рeктoр предузећа “Комунал-
не услуге”.  
Нoви цjeнoвник кoмунaлних 
услугa пoдиjeљeн je у чeтири 
кaтeгoриje - физичкa лицa, 
сaмoстaлни прeдузeтници, 

приврeднa друштвa и jaвнe 
устaнoвe. У прeдузeћу “Кому-
налне услуге” пojaшњaвajу 
кo ћe бити изузeт oд oбaвeзе 
плaћaњa oдвoзa смeћa.
“Oбaвeзa плaћaњa или 
oбaвeзa oдвoзa смeћa je кoд 
свих физичких и прaвних 
лицa кojи су прикључeни нa 
jaвну кoмунaлну инфрaструк-
туру. Зa приврeдникe je лaкo, 
пoштo имaмo рjeшeњa o 
рeгистрaциjи, тo дoбиjaмo 
рeдoвнo и ту нeмa никaквих 
прoблeмa. Кaдa су у питaњу 
физичкa лицa или дoмaћин-
ствa, свa дoмaћинствa кoja 
су прикључeнa нa кoмунaлну 
jaвну инфрaструктуру, имajу 
oбaвeзу плaћaњa кoмунaл-
них услугa. Бићe  oслoбoђeни 
сaмo oни кojи дoнeсу дoкaз 
дa су у зaдњих 12 мjeсeци 
били oслoбoђeни плaћaњa 
струje и вoдe у свoм дoмaћин-
ству, oднoснo дa ту нe живи 
никo. Вaжнo je нaпoмeнути 
дa ћe фиксни диo служити 
зa oбнaвљaњe кoмунaлнe 
инфрaструктурe, зa урeђeњe 
кoмунaлних oстрвa, нaбaвку 
нoвих кoнтejнeрa и сличнo. 
A oвaj вaриjaбилни диo, тo 
je oбрaчун пo мeтру квaдрaт-
нoм кao штo je биo и дo сaдa”, 
истaкao je Грaбeж.

КУБИК ВOДE СКУПЉИ 17 
ФEНИНГA, ФИКСНИ ДИO 

JEДНУ MAРКУ

Грaдскa скупштинa усвojилa 
je и oдлуку o пoвeћaњу циjeнe 
вoдe. У “Вoдoвoду” исти-
чу дa су сe нa приjeдлoг зa 
пoвeћaњe циjeнe oдлучили 
збoг пoскупљeњa eлeктричнe 
eнeргиje и рeпрoмaтeриjaлa, 
кao и збoг пoвeћaњa трoш-
кoвa пoвeћaњeм плaтe зa 
7,7 oдстo. Taкoђe дoдajу дa 
je плaнирaнo дa, рeaлизa-
циjoм нoвoг цjeнoвникa, oвo 
прeдузeћe oд идућe гoдинe 

пoслуje бeз субвeнциja из 
грaдскoг буџeтa. Пojaшња-
вају кoликo je пoскупљeњe у 
нoминaлнoм изнoсу. 
“Mи смo прoмиjeнили фикс-
ни диo сa 4 нa 5 мaрaкa и зa 
кaтeгoриjу дoмaћинстaвa смo 
прoмиjeнили циjeну пo куби-
ку сa 1,11 нa 1,28 зa кубик 
вoдe. Зa oстaлe кaтeгoриje ни-
смo дирaли циjeну, oсим штo 
смo тaj фиксни диo пoвeћa-
ли зa мaрку. Зa прoсjeчнo 
дoмaћинствo пoтрoшњe 12 
кубикa, циjeнa je пoвeћaнa 
зa 3,56 мaрaкa. Штo сe тичe 
oдвoдњe и oдржaвaњa кaнa-
лизaциoнe мрeжe, ту ни-
смo дирaли циjeну”, кaжe 

Дрaгaн Стaмeнић, дирeктoр 
“Вoдoвoдa”. 

ГРИJAЊE ПOСКУПJEЛO 22 
OДСTO

У нoву грejну сeзoну 
пoтрoшaчи и “Тoплaнa” 
улaзe сa нoвим циjeнaмa. 
У oвoм прeдузeћу истичу 
дa би зa нoрмaлнo функ-
циoнисaњe билo пoтрeбнo 
циjeну пoдићи зa 62 oдстo и 
дoдajу дa je у кooрдинaциjи 
сa Удружeњeм зa зaштиту 
пoтрoшaчa прeдлoжeнo дa 
тo будe 22 oдстo, штo je грaд-
скa скупштинa и усвojилa. 
„Трeнутнo сeрвисирaмo 
oбaвeзe из 2012. гoдинe, 
кaдa je мaзут зa jeдну сeзoну 
кoштao кoликo и укупни при-
хoди ‘Тoплaнe’. Нaгoмилaли 
су сe вeлики дугoви. Mojим 
дoлaскoм 2021. гoдинe, 
oбaвeзe oвoг прeдузeћa 
изнoсилe су  36 милиoнa 
мaрaкa. Нa тo свe, зaдњe 
пoскупљeњe нaших услугa 
билo je 2011. гoдинe. Сви oни 
кojи купуjу дрвo кao eнeр-
гeнт, знajу  дa je 2011. мeтaр 
биo 60, a дaнaс je 120 мaрaкa. 
Свe oнo штo je пoтрeбнo зa 
рaд oвoг прeдузeћa je пoску-
пjeлo. Биoмaсa je сaмo у 
зaдњe двиje гoдинe пoску-
пjeлa зa 50 oдстo, гoривo зa 
стo oдстo, струja зa 40 oдстo. 

Циjeви и oнo штo нaмa слу-
жи зa рeмoнт и oдржaвaњe 
врeлoвoдa и тoплoвoдa зa 
нeких 70 oдстo. Кaдa видимo 
свe тo, имaли смо пoтрeбу 
дa пoскупимo свoje услугe. 
Mнoги ћe рeћи дa je тo удaр 
нa нaшe грaђaнe, кao штo 
jeстe, aли кaдa пoглeдaмo 
рeaлнoст, oни кojи сe гриjу 

пo кућaмa и кojи купуjу eнeр-
гeнт, гoвoрe нaм дa ми дajeмo 
субвeнциjу тим кoрисни-
цимa. Кaжу дa oни код куће 
мoрajу дa исциjeпajу дрвo, 
слoжe, нaлoжe, a дa нaши 
кoрисници нe мoрajу o тoмe 
дa рaзмишљajу“, кaжe Душ-
кo Mилeтић, в.д. дирeктoра 
“Тoплaнe”. 

ПOВEЋAНE ЦИJEНE 
КOMУНAЛНИХ 
УСЛУГA, ВOДE 

И ГРИJAЊA

КOMУНAЛИJE ЋE ПЛAЋATИ И ВJEРСКИ OБJEКTИ, 
ГРOБЉA И СПOРTСКA ДРУШTВA

Нoвoм oдлукoм o пoскупљeњу кoмунaлних услугa, кojу 
je усвojилa Скупштинa града Приједора, прeдвиђeнo je 
дa фиксни диo зa сaмoстaлнe прeдузeтникe изнoси 10 
мaрaкa мjeсeчнo. Приврeднa друштвa ћe, у зaвиснoсти oд 
oбимa дjeлaтнoсти и пoслoвaњa, издвajaти 20, 50 или 100 
мaрaкa и jaвнe устaнoвe 100 мaрaкa мjeсeчнo. Зa oнe кojи 
приврeмeнo бoрaвe у Приjeдoру и зa влaсникe викeнди-
цa, утврђeн je пaушaл oд 10 мaрaкa мjeсeчнo. Нoвoст je дa 
ћe убудућe oдвoз мjeшoвитoг кoмунaлнoг oтпaдa плaћaти 
вjeрски oбjeкти, грoбљa, кao и удружeњa грaђaнa и спoрт-
скa друштвa. 

Грaдскa скупштинa oдлучилa 

Грaђaни Приjeдoрa убудућe ћe пo нoвим 
циjeнaмa плaћaти кoмунaлнe услугe, вoду и 
гриjaњe. Нoвинa je штo ћe зa кoмунaлнe услу-
гe, пoрeд дoсaдaшњeг вaриjaбилнoг, плaћaти 
и фиксни диo, кojи ћe плaћaти и прaвнa лицa. 
Прoцeнти пoскупљeњa усaглaшeни су сa Удру-
жeњeм зa зaштиту пoтрoшaчa, a у прeдузeћу 
"Комуналне услуге", "Вoдoвoду" и "Toплa-
ни" истичу дa je билo нeoпхoднo дa пoвeћajу 
циjeнe, с oбзирoм нa пoскупљeњe гoривa, 
струje и рeпрoмaтeриjaлa кojи кoристe. 

Дaлибoр Грaбeж, дирeктoр 
предузећа “Комуналне услуге”

Дрaгaн Стaмeнић, дирeктoр 
“Вoдoвoдa”

Душкo Mилeтић, в.д. дирeктoра 
“Тoплaнe”
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Текст:  Бојана Мајсторовић

У протеклих 20 дана у Приједо-
ру је асфалтирано шест путних 
праваца у мјесним заједни-
цама Бистрица, Цикоте, Пу-
харска, Гомјеница и Расавци. 
Средства је обезбиједила Вла-
да Републике Српске, а ово је 
четврти појединачни уговор 
који Град Приједор реализује 
из тог програма, навео је гра-
доначелник Приједора Сло-
бодан Јавор на свом фејсбук 
профилу.

Додао је да су за непуних годи-
ну дана асфалтирана 93 путна 
правца у вриједности 4,8 ми-
лиона КМ.
„Настављамо даље са радом, 
а одличнa сарадња мјесних 
заједница, локалне и репу-
бличке власти у Приједору 
даје резултате. Путеви спајају 
људе, а циљ је да тим путе-
вима корачамо са нашим суг-
рађанима, градећи Приједор 
најбољим мјестом за живот“, 
поручио је први човјек града 
на Сани.

Текст:  Мирјана Шодић

Средњошколци чије је мје-
сто пребивалишта од школе 
удаљено преко четири ки-
лометра, могу да се пријаве 
на јавне позиве за субвен-
цију трошкова ђачког пре-
воза које је расписао Град 
Приједор. У буџету града за 
ову намјену планирано је 
преко 100.000 КМ. 
На субвенцију од 20 одсто 
од цијене мјесечне карте 
имају право средњошколци 
за прво полугодиште школ-
ске 2023/2024. године, који 
не остварују субвенцију по 
другом основу, истичу из 

надлежног одјељења.
“Право на субвенцију од 50 
одсто имају средњошколци 
који немају једног роди-
теља, чији родитељ има ста-
тус ратног војног инвалида 
или статус цивилне жртве 
рата или жртве ратне тор-
туре, коме је један родитељ 
незапослен, а живи у више-
чланој породици, као и гдје 
један родитељ самостално 
издржава дијете”, рекла 
је Оливера Брдар Мирко-
вић, начелник Одјељења 
за образовање, здравство, 
социјалну заштиту, прона-
талитетну и демографску 
политику. 

На субвенцију од 100 одсто 
имају право дјеца без ро-
дитељског старања, ђаци 
из вишечланих породица 
гдје су оба родитеља неза-
послена. Затим ученици са 
инвалидитетом, корисници 
права на његу и помоћ дру-
гог лица и дјеца из поро-
дица чији је члан корисник 
сталне новчане помоћи или 
права на помоћ и његу дру-
гог лица. 
Јавни позиви су објављени 
прошлог петка на званичној 
интернет-страници града и 
у “Козарском вјеснику”, а 
рок за подношење пријава 
је 15 дана.

Текст:  Гордана Каурин

Енергетски сиромашни потрошачи 
ће у оквиру реализације подршке па-
кета који се финансира из претпри-
ступног фонда Европске уније „ИПА 
3“ за 2023. годину добити по 476 КМ 
бесповратних средстава за набавку 
огрева, а помоћ већ стиже најугро-
женијима. 
Право на ову врсту помоћи имају 
корисници социјалне помоћи, поро-
дице које примају дјечији додатак, 
грађани старији од 65 година без 
примања, корисници из двије борач-
ке категорије, те пензионери чија је 
пензија мања од 350 КМ. Приједор-
ски пензионери истичу да има свака 
помоћ добро дође. 
Весна Вајагић, пензионерка исти-
че да ова средства пуно значе, иако 
нису ни приближно довољна за на-
бавку 10 метара дрва.
„Све је јако скупо, а поготово огрев. 
Свака марка добро дође и свака по-
моћ је добродошла“, наглашава Ваја-
гићева. Слично размишља и Биљана 

Сердар која каже да прима пензију у 
износу од 220 КМ.
„Једва крпим крај с крајем. Стварно 
је тешко. Још имам и неки кредит, 
јер без њега не могу ништа. Мени 
ова помоћ заиста пуно значи“, исти-
че Сердарева.
Предсједник Удружења пензионера 
града Приједора Слободан Брдар на-
води да је једна од највећих ставки 
у кућном буџету не само за пензио-
нере, него за све грађане издвајање 
средстава за огрев.
„Помоћ значи. Да је довољна, није. 
Међутим, с друге стране помоћи ће 
многима. Неки дан смо разговара-
ли с премијером Радованом Вишко-
вићем и тражили да се након реба-
ланса буџета на нивоу РС повећају 
пензије. Свјесни су и они да пензи-
онери веома тешко живе, поготово 
ови с најмањим пензијама“, каже 
Брдар.
У Приједору има 14.704 пензионе-
ра, а њих око 2.000 примају најнижу 
пензију.

АСФАЛТИРАНО ШЕСТ 
ПУТНИХ ПРАВАЦА 

У ТОКУ ЈАВНИ ПОЗИВИ ЗА 
СУБВЕНЦИЈУ ЂАЧКОГ ПРЕВОЗА 

ПОЧЕЛА ИСПЛАТА ПОМОЋИ ЗА ГРИЈАЊЕ 
НАЈУГРОЖЕНИЈИМ ДОМАЋИНСТВИМА

Пензионерима свака помоћ добро 
дође. (илустрација) 
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Текст:  Ведрана Нишевић

Шта се конкретно може 
урадити на Козари с циљем 
унапређења туристичке по-
нуде?

- Отворена је још једна темат-
ска стаза. Треба размишљати 
о отварању хотела који по-
стоји на Козари и проширењу 
одређених смјештајних капа-
цитета. Национални је парк, 
па не можемо дозволити сва-
ку врсту градње, али то треба 
бити у контролисаном начи-
ну, проширење капацитета 
који неће угрозити природну 
љепоту овог парка. Сви адре-
налински садржаји које има-
мо на Козари су подстрек да 
неко дође и све то требамо 
промовисати кроз Национал-
ни парк “Козара”, али и све 
остале потенцијале које има-
мо у Српској.

Јесте ли задовољни тури-
стичком понудом у Приједо-
ру?

- Град Приједор има два ве-
лика фестивала. То су ‘’Ша 
фест’’ и ‘’Гарден фест’’. По-
ред тога, знам да су Градска 
управа и Туристичка органи-
зација радили на додатној 
промоцији Приједора, од га-
строномске понуде па даље. 
Био сам на котлићијади која 
је окупила око 100 учесни-
ка. Козара са свим овим што 
има: трејл стазе, бицикли-
стичке, планинарске стазе, 
виа ферату, привлачи тури-
сте. Ту је и компонента вјер-
ског туризма, коју би требало 
додатно развити. 

Недавно је утврђен Нацрт 
закона о измјенама и допу-
нама Закона о угоститељст-
ву. Успостављен је централ-
ни информациони систем у 
области угоститељства у РС. 
О каквом систему је ријеч?

- Имаћемо мјесец дана јавне 
расправе. Нацртом закона 
је предвиђен централни ин-
формациони систем који има 
за циљ тачне правовреме-
не податке о броју ноћења, 
смјештајних капацитета, 
структури гостију који долазе 
у Републику Српску. Имамо 
проблем око сиве зоне, не-
мамо тачне и  правовреме-
не податке. Централни ин-
формациони систем ће све 
то обезбиједити, моћи ћемо 
да видимо колико је туриста 
у Српској. Туристичка орга-
низација града Приједора 
моћи ће да види смјештајне 
капацитете и попуњеност на 
подручју Приједора, затим и 
Туристичка организација РС, 
ресорно министарство, По-

реска управа. На тај начин 
ћемо одвојити легалне од 
нелегалних. Имаћемо тачне 
податке о броју и структури 
гостију, да можемо креирати 
туристичке садржаје туристи-
ма који долазе у РС. 

Како коментаришете ового-
дишњу туристичку сезону? 

- До сада смо имали око 
650.000 ноћења. Почетак 
године био је лош због не-
достатка снијега на скија-
лиштима, што се одразило и 
на мањи број ноћења у том 
дијелу године, али радом на 
терену Владе РС и људи у ту-
ристичким организацијама 
и хотелима, те промотивним 
активностима, имамо 75.000 

ноћења више у односу на 
исти период претходне годи-
не. Ова сезона иде добрим 
током и можемо рећи да 
ћемо имати најуспјешнију 
туристичку сезону у историји 
Републике Српске. 

У којем граду је било најви-
ше туриста?

- Требиње предњачи са 
бројем туриста. Када је ријеч 
о бањско-рекреативним цен-
трима, ту су Бања “Врућица” 
и Бања “Озрен” као два ве-
лика симбола наших тури-
стичких центара, али треба 
издвојити и град Источно 
Сарајево, Вишеград, Бијељи-
ну и Бањалуку. Не смијемо 
заборавити на нашу Коза-
ру, на град Приједор. Доста 
садржаја имамо, али треба-
мо даље развијати, требамо 
побољшавати нашу понуду, 
проширивати смјештајне ка-
пацитете да би могли прими-
ти што већи број туриста.

Какви су планови када је 
ријеч о туристичкој понуди у 
РС за наредни период?

- У наредном периоду намје-
равамо да промовишемо Ре-
публику Српску. Интензивно 
радимо на припреми фести-

вала и сајмова везаних за ту-
ризам који ће се одржавати 
сљедеће године. Првенстве-
ни циљ нам је Београд. Наши 
људи су били у Истанбулу, 
ићи ћемо и у Берлин, на све 
важне сајмове који могу оку-
пити групу људи која је инте-
ресантна нама и који желе 
да дођу у Републику Српску. 
У наредном периду ћемо са 
низом агенција, првенствено 
“Контикијем”, потписати ме-
морандум о разумијевању да 
и они крену у промоцију ре-
цептивног туризма у РС и да 
промовишу туристичке по-
тенцијале преко своје аген-
ције. Били смо и у Требињу 
на ‘’чек-ин конференцији’’ 
која има за циљ брендирање 
и маркетинг дестинације, с 
једне стране, и образовање у 
туризму као важног сегмента 
у другом дијелу. У разговору 
са хотелијерима и власни-
цима ресторана добили смо 
информацију да нису задо-
вољни са образовним систе-
мом. Овом конференцијом 
желимо да потакнемо јасну 
и бољу расправу између при-
вредне заједнице и школства 
да би имали што квалитет-
није кадрове и  дигли понуду 
у Српској. У континуитету ра-
димо на промоцији туризма.

Денис Шулић, министар трговине и туризма Републике Српске

ПРОШИРИТИ СМЈЕШТАЈНЕ 
КАПАЦИТЕТЕ НА КОЗАРИ БЕЗ 
УГРОЖАВАЊА ПРИРОДЕ

“Почетак године био је лош због недостатка снијега на скијалишти-
ма, што се одразило и на мањи број ноћења, али радом на терену и  
промотивним активностима, имамо 75.000 ноћења више у односу 
на исти период претходне године”, рекао је за “Козарски вјесник” 
Денис Шулић, министар трговине и туризма Републике Српске. 

КАМПАЊОМ "ДРУШТВЕНО ОДГОВОРНИ" 
ПОБОЉШАТИ ИМОВИНСКО СТАЊЕ ГРАЂАНА 

- Двадесет шест тржних центара пријавило се за кампању 
‘’Друштвено одговорни’’. То је доста велико проширење у 
односу на први корак када смо у јуну почели са овом ак-
тивношћу. Сви тржни центри су добродошли када званич-
но кренемо са другим кораком ове кампање. До сада има-
мо око 50 производа за које су наши произвођачи рекли 
да ће ићи са 0 одсто марже, а поред тих производа, многи 
су се одрекли и дијела марже на одређене производе. 
Тржни центри који су дио кампање ‘’Друштвено одговор-
ни’’ одричу се дијела малопродајне марже и на остале 
робе широке потрошње, тако да можемо очекивати до-
датна снижења у РС. Првенствено је циљ да се побољша 
имовинско стање грађана - истиче Шулић. 
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Текст:  Гордана Каурин

До сада је ИРБ РС из Фи-
нансијског механизма, на 
бесповратној основи, на 
подручју града Приједо-

ра подржала три пројек-
та, рекао је в.д. директора 

Дражен Врховац. Како је 
рекао, задовољан је урађе-

ним.
“Од отварања послов-

нице, уговорено 
је преко 12 ми-
лиона КМ пла-
смана. Кон-

кретно, за 
к р е д и т н у 
линију ми-
кробизнис 
у пољо-
привреди 
400.080,00 
КМ, за кре-
дитну ли-
нију пољо-
привреда 
380.000,00 
КМ, за 
п р е д у -
зетнике и 
предузећа  

6.498.000,00 КМ, док је за 
стамбене кредите тај износ 
4.837.996,00 КМ. До сада је 
ИРБ РС из Финансијског ме-
ханизма, на бесповратној 
основи, на подручју града 
Приједора подржала три 
пројекта”, истакао је Врховац.
Пројектом “Развојем пред-
узетничке инфраструктуре 
до бољег пословног окру-
жења” извршена је рекон-
струкција 232 квадратна ме-
тра канцеларијског простора 
Пословног центра Приједор 
и његово опремање нео-
пходном техничком опре-
мом и намјештајем. Врхо-
вац је рекао да је простор 
стављен на располагање 
заинтересованим субјекти-
ма у сврху инкубације или 
развоја њиховог бизниса. 
Пројектом «Побољшан при-
ступ тржиштима и јачање 
конкурентности произвођача 
воћа у руралним подручјима 
економског подручја града 
Приједора кроз подршку им-
плементацији новог послов-
ног модела Дистрибутивни 
центар воћа Приједор” извр-
шена је унутрашња санација 

објекта од 500 метара ква-
дратних у Омарској, чиме је 
оспособљен складишни про-
стор типа хладњаче капаци-
тета 400 тона. Трећи пројекат 
је  “Побољшање услуга јавне 
чистоће на подручју града 
Приједора».
“Набављена је мултифункци-
онална  машина за чишћење. 
Циљ је побољшање квалите-
та и доступности постојећих 
јавних услуга на подручју 
града Приједора и приград-
ских насеља, за које је заду-
жено предузеће ‘Комуналне 
услуге’ а.д. Приједор. Такође, 
пројектом су планиране и 
едукације с циљем подизања 
свијести о значају очувања 
животне средине. Укупна 
вриједност наведених проје-
ката је 520.000 КМ, од чега 
је 299.000 КМ одобрено на 
бесповратној основи из Фи-
нансијског механизма, док 
остатак представљају сред-
ства суфинансирања која су 
обезбиједили апликанти”, 
рекао је Дражен Врховац.
Коментаришући недавни 
«Инвест форум» у Бањалуци, 
он је рекао да је више него 

задовољан. 
“Довели смо више од 300 
учесника, међу којима су 
привредници и потенцијал-
ни улагачи из 70 компанија и 
22 земље. ИРБ РС представи-
ла је  инвестиционе могућно-
сти и потенцијале Републике 
Српске. Mинистарство фи-
нансија представило је сти-
мулативну пореску политику 
за инвестирање, док је Влада 
РС презентовала пројекте у 
секторима привреде и учес-
нике упознала са погодно-
стима за улагање у Српској”, 
рекао је Врховац и додао да 
су остварени директни кон-
такти привредника из Репу-
блике Српске са привредни-
цима из иностранства. 
“Инвест форум” показао је 
да Република Српска јесте 
мјесто гдје инвеститори желе 
да улажу, рекао је Дражен 
Врховац.
Он је навео да се инвести-
циона конференција ИНВЕСТ 
СРПСКА одржава и ове годи-
не и то од 30. октобра до 1. 
новембра у Бањи Врућици 
код Теслића.

ВРХОВАЦ: ГРАД ПРИЈЕДОР ИМА И ИМАЋЕ ПОДРШКУ ИРБ-а
“Задовољни смо реализацијом пројеката у Приједору. Од отварања пословнице ИРБ-а 11. маја 

2021. године до данас, уговорено је више од дванаест  милиона КМ пласмана“, рекао је за „Козар-
ски вјесник“ Дражен Врховац, вршилац дужности директора Инвестиционо-развојне банке РС.

Текст:  Бранка Дакић

У оквиру пројекта “Побољ-
шање услуге јавне чистоће”, а 
који је подржала и Инвестици-
оно-развојна банка Републике 
Српске, предузеће “Комунал-
не услуге” Приједор набавило 
је савремену аутоматску чи-
стилицу, која је представљена 
у Новом Граду.
“Град Приједор је препознао 
наш пројекат, ишао је као је-
дини према ИРБ-у и набавили 
смо нову ауточистилицу. Она 
ће служити за подизање ква-
литета наших услуга”, рекао 
је Далибор Грабеж, директор 

предузећа “Комуналне услу-
ге”.
Вриједност чистилице је 
210.000 марака. Од тога је 
100.000 марака обезбиједила 
Инвестиционо-развојна бан-
ка, а остатак “Комуналне услу-
ге”.
“Укупно смо до сада, кроз 
осам пројеката финансијског 
механизма, подржали пројек-
те у вриједности од 8,8 мили-
она марака. Од тог износа 5,5 
милиона су била грант сред-
ства. Данас пратимо реали-
зацију овог пројекта. Могу да 
најавим да ИРБ, у сарадњи са 
партнерима, ускоро расписује 

нови јавни позив”, истакао је 
Дражен Врховац, вршилац 
дужности директора Инвес-
тиционо-развојне банке Репу-
блике Српске.
Из Комуналног предузећа “Ко-
мус” кажу да ће настојати да и 
они у наредном периоду наба-
ве аутоматску чистилицу. Кажу 
да су, такође захваљујући ИРБ-
у, до сада набавили неке од 
машина.
“У претходном периоду на-
бављен је један камион, који 
ради пуном паром у нашем 
граду”, каже Зоран Мијатовић, 
директор Комуналног преду-
зећа “Комус”, Нови Град.

ПРЕЗЕНТОВАНА НОВА АУТОЧИСТИЛИЦА

Текст:  КВ

Град Приједор ће са 50.000 КМ суфинансирати 17 
пројеката омладинских организација и неформалних 
група младих које су се пријавиле на овогодишњи 
јавни конкурс за избор најповољнијих пројеката. Ови 
пројекти биће финансирани износом од 1.700 КМ до 
4.950 КМ. Њих је предложило девет омладинских 
организација и осам неформалних група младих. 
Трајаће од два до пет мјесеци, а већи број њих 
је у вези са спортским активностима, уређењем 
игралишта, простора за рекреацију и друштвених 
домова.  Резултати конкурса доступни су на страници 
prijedorgrad.org.

ИЗ БУЏЕТА ГРАДА 
50.000 КМ ЗА 
17 ПРОЈЕКАТА 

МЛАДИХ
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Текст:  СРНА

Министар рада и борачко-ин-
валидске заштите Републике 
Српске Данијел Егић рекао 
је да је Влада успјела да ис-
поштује све захтјеве борачке 
популације и да се сада ради 
на повећању инвалиднина 
и рјешавању запошљавања 
ових категорија.
“Борачка популација је задо-
вољна”, рекао је Егић и додао 
да право на борачки додатак 
остварује 194.000 категори-
саних бораца. 
Егић је навео да се борачки 
додатак израчунавао према 
садашњим подацима о броју 
проведених мјесеци у зони 
борбених дејстава и за те 
намјене биће издвојено 150 
милиона КМ.
“До краја године биће обез-
бијеђено додатних 23 мили-
она КМ, односно 20 милиона 
КМ да сви борци остваре то 
право, те три милиона КМ 
за повећање инвалиднина”, 
изјавио је Егић за РТРС.

Он је навео податак да се у 
ФБиХ за ове намјене издваја 
само 50 милиона КМ и то за 
двије категорије. Према ње-
говим ријечима, планирана 
је и ревизија статуса борца, 
али је то веома тешко уради-
ти, јер су они који су чинили 
одређене малверзације све 
добро “покрили папирима”.
“Намјеру имамо, немамо 
једино начин на који ћемо 
то урадити. Ако треба отво-
рићемо `црвене линије` или 
неке друге начине да буду 
пријављени они који су чи-
нили малверзације”, рекао је 
Егић.
Влада и ресорно министарст-
во, напоменуо је, константно 
раде на побољшању поло-
жаја борачких категорија у 
Републици Српској, те навео 
да се редовно исплаћују ин-
валиднине, новац за набавку 
ортопедских помагала, а сва-
ке године издвајају се и зна-
чајна средства за уређење 
Војничког гробља Нови 
Зејтинлик на Сокоцу. Егић 

је рекао да ће ове године 
бити реконструисане и три 
спомен-костурнице, за шта 
је обезбијеђено око 150.000 
КМ. Када је ријеч о запосле-
ности дјеце погинулих бо-
раца, Егић је навео да их је 
на евиденцијама завода за 
запошљавање између 2.400 
и 2.500, највећим дијелом 
неквалификованих, због чега 
је немогуће да добију посао 
у јавном сектору, те додао да 
је планирано повећање под-
стицаја за њихово запошља-
вање.
Говорећи о стамбеном 
збрињавању борачких кате-
горија у Српској, Егић је наја-
вио да ће наредних дана о 
могућности рјешавања 
ових питања разгова-
рати са министром 
финансија Зором Ви-
довић.
Посљедњом Уредбом 
Владе Српске, сви 
борци, без обзира 
на године живота, 
имају право на бо-

рачки додатак, уколико им је 
рјешењем о категоризацији 
утврђено ангажовање у зони 
борбених дејстава.
За ово је у 
буџету обез-
бијеђено до-
датних 150 
м и л и о н а 
КМ. Сви ка-
тегорисани 
борци могу 
остварити 
право на 
јединстве-
ни мјесечни 
борачки до-
датак у изно-
су од 

2,20 КМ по мјесецу учешћа у 
зони борбених дејстава, док 
ће од Нове године то износи-
ти три КМ. 

Текст:  СРНА

Предсједник Борачке орга-
низације града Приједора 
Војислав Кондић изјавио је 
Срни да су циљеви новог ру-
ководства повећање броја 
чланова са садашњих 8.500 
на 11.000, као и да се интен-
зивнијим радом на терену 
приближи проблемима бо-
рачке популације и ојача уло-
гу мјесних одбора као кључ-
не организационе јединице. 
Кондић је оцијенио да 
увођење јединственог борач-
ког додатка показује да се Ре-
публика Српска креће у пози-
тивном смјеру, те истакао да 
је за сваку похвалу тај потез 
првенствено Министарства 
рада и борачко-инвалидске 
заштите и Владе Српске и да 
је приоритет помоћи борци-
ма да остваре своја прописа-
на права. Он је потврдио да 
је најава увођења јединстве-
ног борачког додатка дове-
ла до тога да се пријављује 
велики број људи који досад 
нису били у систему, али не 
само оних из шесте и седме 
категорије који нису ни били 
обухваћени правима, те је и 
разумљиво да се нису раније 
јављали, него чак и потен-
цијално прве категорије који 
ни 28 година након рата нису 
урадили ни категоризацију.

“У посљедњих петнаестак 
дана обрадили смо око 200 
захтјева. Наша комисија се 
састаје два пута седмично, 
окупили смо ту кредибилне 
људе, инсистирамо на озбиљ-
ном приступу и прикупљању 
што више података, а за оче-
кивати је да има и поједи-
наца који би да остваре шта 
им не припада. Све сумњиве 
случајеве просљеђујемо цен-
тралној комисији, јер се не 
може прихватити да подно-
силац захтјева не може да се 
сјети ко му је био командант 
батаљона, ко командир чете, 
а ко вода. Сјећамо се ко нам 
је у миру у ЈНА био непосред-
ни старјешина, а камоли у 
рату», нагласио је Кондић.
Говорећи о ревизији у систе-
му борачко-инвалидске за-
штите, Кондић је навео да од 
тога не треба бјежати и да је 
поступак ревизије нормална 
ствар, али да не смије почи-
вати на лажним свједочењи-
ма.
“Да би се рекло да је неко 
необјективно категорисан 
првом, а неко необјективно 
шестом, треба имати неке 
документе. Војне евиденције 
нису лако доступне и зато 
је једноставније покренути 
поступак по пријави сумње, 
али на начин да онај ко при-
јави из злураде намјере 

или зависти, сноси посљеди-
це, будући да сам поступак 
провјере изискује немале ре-
сурсе», указао је Кондић.
Он је навео да у систему 
градског Одјељења за борач-
ко-инвалидску заштиту има 
на евиденцији између 13.000 
и 14.000 демобилисаних бо-
раца, корисника систем-
ских права и да би 
било идеално да 
су сви они уједно 
и чланови Борачке 
организације, као 
највеће и најре-
п р е з е н т а т и в -
није.
“Позивам све 
наше пријатеље 
и браћу саборце 
да се ујединимо. 
Наша врата су 
отворена и поје-
динцима, али и 
свим борачким 
организа-
ц и ј а м а 
да уђу 
у ко-

лектив, а задрже име, статус, 
начин и програм рада, и да 
тако остваримо саборност 
свих бораца у овом граду”, 
поручио је Кондић.
Он је најавио да ће чланари-
на од идуће године износити 
једну КМ умјесто пола КМ 
мјесечно, а да ће убудуће 

помоћ и подршку 
из тог фонда со-

лидарности 
остваривати 
само они 
који су и 
ф о р м а л -
но члано-
ви и који 
п л а ћ а ј у 
ч л а н а р и -
ну, што до 

сада није 
био случај. 
Кондић ће 

до краја го-
д и н е , 

заједно са својим замјени-
ком Славенком Бановићем 
и предсједником Скупшти-
не Бранком Пилиповићем, 
одржати радне састанке с 
предсједништвима свих 50 
мјесних борачких органи-
зација, а чији се изабрани 
представници више неће за-
обилазити када је у питању 
било која одлука у вези са 
било којим чланом или било 
којом активношћу организа-
ције, као и да ће покушати 
да се 150 КМ годишње за рад 
сваке мјесне борачке орга-
низације, повећа на 300 КМ, 
јер се тај износ није мијењао 
готово 20 година.
“Имамо велику подршку 
градске власти. Морамо 
рећи да ставка за функцио-
нисање организације није 
једина него се редовно из-
двајају и додатна намјенска 
средства за обиљежавање 
важних датума и бањске ре-
хабилитације, гдје ове го-

дине рекордан број де-
мобилисаних бораца 

користи бање - 72, у 
поређењу са лањских 
55, а захваљајући 
разумијевању руко-
водства града, на 
чему смо им веома 
захвални», додао је 
Кондић.

ИСПОШТОВАНИ СВИ ЗАХТЈЕВИ 
БОРАЧКЕ ПОПУЛАЦИЈЕ

КОНДИЋ: ЦИЉ ПОВЕЋАТИ БРОЈ ЧЛАНОВА 
СА 8.500 НА 11.000

Егић: право на 
борачки додатак 
остварује 194.000 

категорисаних бораца 
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Текст:  Мирјана Шодић

На пружним прелазима у 
Српској ове године догоди-
ло се девет саобраћајних 
несрећа. Смртно је страдала 
једна особа и то на пружном 
прелазу Тополик на подручју 
града Приједора. Речено је 
ово након састанка одржа-
ног у оквиру превентивне 
активности “Опрезни пазе 
на пружне прелазе”. 
Надлежни су закључили да 
се у наредном периоду мо-
рају дефинисати начини на 
основу којих ће се вршити 
укидање неусловних пруж-
них прелаза. “У укидање 
неусловних пружних прела-
за кренули смо зато што је 
Жељезницама Републике Ср-
пске дата законска одредба о 
минималној удаљености од 
два километра између два 
пружна прелаза”, рекао је 
Раде Благојевић из Жељез-
ница Републике Српске. 
У Приједору је 16 пружних 
прелаза које би требало уки-
нути. Међу њима је и пружни 
прелаз Тополик. 
“На састанку у Приједору нај-
више је говора било о без-
бједности на пружним прела-

зима и могућности укидања 
пружног прелаза Тополик. У 
наредном периоду ћемо раз-
мотрити кораке за процедуру 
укидања и наравно узети у 
обзир ставове мјештана, као 
и то да мора да постоји ал-
тернативна саобраћајница”, 
појаснио је Милија Радовић, 

замјеник директора Агенције 
за безбједност саобраћаја 
РС. 
Из Градске управе поручују 
да се институције, али и поје-
динци, морају укључити у по-
дизање нивоа безбједности 
на пружним прелазима. 
“Апелујем на возаче и пје-

шаке да опрезно приступају 
пружним прелазима, како 
би било мање саобраћајних 
несрећа, нарочито оних са 
смртним исходима”, рекао је 
Жарко Ковачевић, замјеник 
градоначелника Приједора. 
На подручју града Приједора 
налази се 35 пружних прела-

за, од чега су 32 осигурана 
саобраћајним знаковима на 
путу и троуглом прегледно-
сти. Два су осигурана меха-
ничким браницима са којима 
рукује радник Жељезница РС 
и један који је осигуран по-
лубраницима и свјетлосно-
звучном сигнализацијом.

РАЗМОТРИТИ МОГУЋНОСТ УКИДАЊА 
НЕУСЛОВНИХ ПРУЖНИХ ПРЕЛАЗА 

Са састанка у Приједору (prijedorgrad.org) 

Текст:  ПУ ПРИЈЕДОР

Поводом чланка њемач-
ког „Билда“ о навод-
ном масакру коња на 
подручју приједорске 
регије, обавјештавамо 
јавност да Полицијској 
управи Приједор није 
пријављен ни један слу-

чај бруталног убијања 
коња, те да су пода-
ци који су објављени у 
овом чланку нетачни 
и непрофесионални, 
имајући у виду да се 
нигдје не наводи извор 
овако сензационали-
стичке информације. 
Апелујемо на локалне 

медије који су преније-
ли и објавили овај текст, 
да објаве и исправку 
овог текста и сами извр-
ше провјеру ових чиње-
ница. Подсјећамо да 
је задатак новинарства 
објективно, тачно и про-
фесионално извјешта-
вање.

ПОЛИЦИЈА ДЕМАНТОВАЛА 
ЊЕМАЧКИ "БИЛД", 

НЕТАЧНЕ ИНФОРМАЦИЈЕ О 
МАСАКРУ КОЊА

Текст:  Бранка Дакић

Незапосленост и тешка материјал-
на ситуација, највећи су проблеми 
глувих и наглувих особа, рекао је 
Маринко Маринковић, предсјед-
ник Удружења глувих и наглувих 
лица у Приједору. У лошем стању 
су и просторије у којима се налазе, 
па очекују помоћ Градске управе.

“Мали нам је буџет. Један од нај-
већих проблема су и просторије, 
које су у лошем стању, кров нам 

прокишњава. Ово удружење је 
основано 1957. године. Желимо и 
даље да радимо, али немамо гдје. 
Немамо услове за рад. Овим путем 
бих замолио градоначелника да 
нам изађе у сусрет, да нам замије-
не кров, да можемо радити. Остали 
проблеми су мале инвалиднине. 
Сви ми живимо од социјалне по-
моћи и личне инвалиднине”, додао 
је он.
У Приједору је тренутно 35 глувих 
и наглувих особа, подаци су Удру-
жења.

БРОЈНИ ПРОБЛЕМИ 
ГЛУВИХ И НАГЛУВИХ
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"ДРУГАРСТВО ЧУВАЈМО, ЉУБАВ ЊЕГУЈМО" 

Текст:  КВ

Градоначелник Приједора Слободан Јавор организовао је пријем за малишане из Дје-
чијег вртића “Радост”, у оквиру програма обиљежавања Недјеље дјетета. Била је ово 
прилика да градоначелник чује пјесмице и поруке које су малишани припремили, а 
дјечија искреност и радост дружења и нових сазнања учинили су да ово буде још јед-
но незаборавно дружење градоначелника са најмлађим Приједорчанима.

Текст:  Зоран Совиљ

Пoвoдoм Нeдjeљe дjeтeтa, прeд-
шкoлскa устaнoвa “Mики и Mини” 
oргaнизoвaлa je мaскeнбaл у глaв-
нoj грaдскoj улици. У oвoм вртићу 
бoрaви oкo 200 мaлишaнa, a у 
прoгрaму су учeствoвaлe стaриje 
групe. 
“Жeљeли смo дa oбиљeжимo 
Нeдjeљу дjeтeтa и тaкo штo смo 
oргaнизoвaли  мaскeнбaл. Зa тeму 
прoгрaмa oдaбрaли смo jeсeн 
и дjeчицa су oбучeнa у кoстимe 
вoћa, пoврћa и уoпштe jeсeни, a 
ту су и нeизбjeжнe вилe”, кaжe 
вaспитaчицa Aнђeлa Бojић. 
Рoдитeљи мaлишaнa кojи су учeст-
вoвaли нa мaскeнбaлу кaжу дa су 
рaдoсни кaдa видe дjeчицу кaкo 
сe дружe и пoкaзуjу oнo чeму су их 
нaучилe вaспитaчицe у вртићу. 
“Eмoциje су пoмиjeшaнe зaтo штo 
je oвo Теодоров први мaскeнбaл 
oткaд je крeнуo у вртић. Дjeчиja 
нeдjeљa, дjeчиja прaвa, oбaвeзe, 

битнo je дa сe тo oбиљeжи. Ja 
сaм прoсвjeтни рaдник, истo тo 
oбиљeжaвaмo у шкoли”, истичe 
Бojaнa Пaвић, мajкa чeтвoрoгo-
дишњeг Teoдoрa. 
Рoдитeљи и вaспитaчи слaжу сe у 

MAСКEНБAЛ MAЛИШAНА ВРTИЋA 
„MИКИ И MИНИ“

РАДИОНИЦА  - "КАКО 
НАСТАЈЕ УМЈЕТНИЧКО 

ДЈЕЛО?"

Текст:  Бранка Дакић

Град Приједор бројним актив-
ностима обиљежио је “Недјељу 
дјетета”. Тим поводом, у Гале-
рији “Сретен Стојановић” орга-
низована је радионица за дје-
цу под називом “Како настаје 
умјетничко дјело”. Циљ је да 
се најмлађима, на занимљив 
и едукативан начин, приближи 
умјетност.
“Едукација је јако важна. Ми-
слим да институције културе 
морају да излазе према својој 
публици, а дјеца су најбоља пу-
блика и треба их од малих ногу 
едуковати и привући”, сматра 
Борис Еремић, водитељ ради-
онице и вршилац дужности ди-

ректора приједорске Галерије.
Полазници радионице кажу да 
их умјетност привлачи, јер на 
тај начин могу исказати своја 
осјећања.
“Јако волим  да сликам, јер на 
тај начин могу да искажем своја 
осјећања. То ме усрећује. Када 
сам, на примјер, тужна, волим 
да сликам. Јако ми је фино кад 
сликам”, рекла је Дуња Крагуљ.
На радионици је била и Марија 
Стојановић, којој је жеља да 
буде наставница ликовне кул-
туре.
“Јако волим умјетност. Вољела 
бих да своја осјећања и себе 
представим другим људима”, 
додала је она. 

ЈАВОР ОРГАНИЗОВАО ПРИЈЕМ 
ЗА НАЈМЛАЂЕ

Текст:  Мирјана Шодић

Поводом Недјеље дјетета одржана је со-
цијално-едукативна радионица у Подруч-
ној школи "Бранко Ћопић"  у Гомјеници. 
Окупила је 100 ученика ове школе и Цен-
тра "Сунце", с циљем промовисања ин-
клузије, прихватања различитости међу 
дјецом и развијања солидарности код 
ученика. 
“У Недјељи дјетета требамо једни други-
ма да помажемо и да промовишемо пра-
ве вриједности», рекла је Ђурђа Будимир 
из ОШ "Бранко Ћопић". 
Социјално-едукативну радионицу орга-

низовао је Центар за социјални рад у са-
радњи са Основном школом "Бранко Ћо-
пић". 
“Након ове активности, представници 
Центра за социјални рад ће посјетити дје-
цу која су преко приједорског центра смје-
штена у Дјечији дом ‹Рада Врањешевић› у 
Бањалуци", рекао је Милорад Радић, ди-
ректор Центра за социјални рад. 
Осликан је и терен у дворишту школе у Го-
мјеници по узору на друштвену игру «Чо-
вјече, не љути се».
“Овдје смо дошли пјешке из централног 
објекта како би се дружили са нашим дру-
гарима из Центра ‹Сунце’”, рекла је Сања 

ДРУЖЕЊЕ УЧЕНИКА ОШ "БРАНКО ЋОПИЋ" 
И ЦЕНТРА "СУНЦЕ" 
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"ДРУГАРСТВО ЧУВАЈМО, ЉУБАВ ЊЕГУЈМО" 

битнo je дa сe тo oбиљeжи. Ja 
сaм прoсвjeтни рaдник, истo тo 
oбиљeжaвaмo у шкoли”, истичe 
Бojaнa Пaвић, мajкa чeтвoрoгo-
дишњeг Teoдoрa. 
Рoдитeљи и вaспитaчи слaжу сe у 

oцjeни дa je зa сoциjaлизaциjу мa-
лишaнa вaжнo дa учeствуjу у при-
прeмaњу и рeaлизaциjи културнo-
зaбaвнoг и eдукaтивнoг  прoгрaмa 
приклaднoг њихoвoм узрaсту. 

MAСКEНБAЛ MAЛИШAНА ВРTИЋA 
„MИКИ И MИНИ“

"ЧАЈАНКА УЗ БАЈКЕ"
Текст:  Ведрана Нишевић

У оквиру Недјеље дјетета, у 
Градској читаоници органи-
зована је ‘’Чајанка уз бајке’’. 
Шумска вила водила је прије-
дорске малишане кроз свијет 
бајки. “Доста малишана се 
одазвало. Вјерујемо да су ужи-
вали уз бајке које су, прије све-
га, посвећене јесени. Имали 
смо шумску вилу која је обуче-
на као јесен. Имали смо актив-
ности у лапидаријуму Музеја 
Козаре, долазили су нам мали-
шани и правили смо пекмез. 
Све је било у духу јесени’’, ре-
кла је Гордана Вила, директор 
Народне библиотеке ‘’Ћирило 
и Методије’’.

низовао је Центар за социјални рад у са-
радњи са Основном школом "Бранко Ћо-
пић". 
“Након ове активности, представници 
Центра за социјални рад ће посјетити дје-
цу која су преко приједорског центра смје-
штена у Дјечији дом ‹Рада Врањешевић› у 
Бањалуци", рекао је Милорад Радић, ди-
ректор Центра за социјални рад. 
Осликан је и терен у дворишту школе у Го-
мјеници по узору на друштвену игру «Чо-
вјече, не љути се».
“Овдје смо дошли пјешке из централног 
објекта како би се дружили са нашим дру-
гарима из Центра ‹Сунце’”, рекла је Сања 

Муњиза, директор ОШ “Бранко Ћопић”. 
Ову активност подржала је Градска управа 
Приједор. 
“Константно требамо стављати акценат на 
права дјетета и стално радити на услови-
ма како би сва дјеца имала једнака права. 
Градска управа се труди да ради на томе, 
почев од предшколског, преко основног 
до средњег и високошколског образо-
вања», истакла је Оливера Брдар Мирко-
вић, начелник Одјељења за образовање, 
здравство, социјалну заштиту, пронатали-
тетну и демографску политику. 

ДРУЖЕЊЕ УЧЕНИКА ОШ "БРАНКО ЋОПИЋ" 
И ЦЕНТРА "СУНЦЕ" 

Текст:  Мирјана Шодић

За малишане вртића «Радост» и 
«Мики и Мини» организоване 
су забавно-креативне активно-
сти под називом «Мој цртеж, мој 
свијет». Дјеца су кредом цртала 
на платоу испред Градске управе 
обиљежавајући Недјељу дјетета 
и још једном подсјетила на своја 
права. 
Прва седмица у октобру је најве-
селија у приједорским вртићима, 
у којима истичу да на дјечија пра-
ва треба указивати не само током 
ове недјеље, већ сваког дана у го-
дини. 
“Заиста једна од највеселијих не-
дјеља у току године. Припремамо 
се за маскенбал који жељно иш-
чекујемо, то је један од садржаја 
којим обиљежавамо Недјељу дје-
тета», рекла је Наташа Родић из 
Дјечијег вртића «Радост». 
“Организовали смо дјечији мас-
кенбал на тему јесени, а овдје смо 
дошли да се малишани друже и за-
бављају са аниматорима», додала 
је Анђела Бојић из Предшколске 
установе «Мики и Мини». 
Градоначелник Приједора Сло-

бодан Јавор је, поводом Недјеље 
дјетета, донирао десет инхалато-
ра Одјељењу педијатрије прије-
дорске болнице « Др 
Младен Стоја-
новић».
И н х а -
лато-
р е 
ј е 

ди-
р е к -
т о -
ру ове 
здравствене 
установе уручила 
Данијела Додош, шеф кабинета 
градоначелника.

“Уручили смо 10 инхалатора при-
једорској болници, тачније Одје-
лу педијатрије, само са једном 
жељом да се што мање користе 

и да што мање малишана бо-
рави на овом одјелу”, ре-

кла је Данијела Додош, 
шеф Кабинета градо-

начелника. 
Директор Болни-

це Андрија Вуко-
тић захвалио се 
Градској упра-
ви и градона-
челнику на 
овој донацији 
истичући да 
су најчешћа 
проблемати-
ка на Дјечијем 

о д ј е љ е њ у 
р е с п и р а т о р -

не инфекције, 
најчешће астме и 

бронхитиси.
Обиљежавање Не-

дјеље дјетета завршава 
се у петак, традиционалним 

дјечијим маскенбалом. 

ДРУЖЕЊЕ МАЛИШАНА ИСПРЕД 
ГРАДСКЕ УПРАВЕ 
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Текст:  Мирјана Шодић

Срце нас је вукло родном 
крају, започиње своју при-
чу Теодор Средић, који се 
као дјечак са породицом 
преселио у Њемачку 1991. 
године. Тамо се школовао, 
запослио, оженио и стекао 
четворо дјеце. Прича да су 
у Њемачкој имали све, али 

најмање времена за поро-
дицу. Таквом начину живота 
Теодор је рекао “довиђења” 
прије нешто више од годину 
дана, када се вратио у родне 
Нишевиће код Омарске. 

“Укратко, живот у иностран-
ству вам је устајање, идеш на 
посао, спавање, плаћаш ра-
чуне. И низашта друго не слу-

жиш. Добро је ако успијеш 
да планираш неки слободан 
викенд за своју породицу. 
Живјели смо лијепо, ништа 
нам није фалило, али то њи-
хово сунце и небо плаво није 
као ово наше. То је нама фа-
лило», истиче Теодор.  
Зато нису много полемисали 
о повратку у Српску, прича 
супруга Сања.

“Тамо је пуно стресније него 
овдје. Другачији је осјећај 
када своју дјецу испраћаш у 
школу и када их дочекујеш на 
свом прагу. Пуно нам је срце. 
Имамо и потешкоћа, лагали 
бисмо када би рекли да нам 
је све идеално, али осјећај је 
љепши и човјек је испуње-
нији”, додаје Сања. 
Средићи живе од пољопри-

вреде, примају и додатак за 
вишечлане породице, а Те-
одор планира да покрене и 
властити бизнис. Дјеца по-
хађају основну школу.
“Осјећамо се овдје сигурније, 
нисмо под стресом. У школи 
су нас другари прихватили 
као да смо са њима од првог 
дана”, рекао је Лазар Средић. 
Он и брат Војин тренирају 
фудбал, а за годину дана сте-
кли су бројне пријатеље. 
“Први дан како смо се до-
селили, било ми је чудно, 
фалила ми је Њемачка. Али 
након два дана смо се нави-
кли као да одувијек живимо 
овдје», додао је Војин.  
Кћерка Теодора је члан 
фолклорне секције у овом 
мјесту.
“Драго ми је што сам члан 
фолклорне секције и што 
учимо традиционалне игре и 
пјесме, већ смо имали и го-
стовања», истакла је она. 
Не жале се Средићи. Како 
кажу, у Нишевићима имају 
све што им је потребно. Што 
је најважније, имају слобо-
ду да уживају у драгоцјеним 
породичним тренуцима, које 
никакав новац не може да 
надокнади.

Текст:  Бранка Дакић

Приједорчани Дејан Инђић и 
Саша Кобас хероји су о који-
ма се данима прича. Они су, 
прије неколико дана, спа-
сили живот двадесеттрого-
дишњем суграђанину, који 
је, највјероватније, скочио у 
Сану. 

Дејан и Саша шетали су поред 
ријеке, када су примијетили 
младића у води. Схвативши 
да се несрећни младић гуши, 
скочили су у воду и спасили 
га.
“Утрчали смо у ријеку, до-
пливали до њега и то су били 
већ задњи моменти. Окре-
нуо сам га, извадио из воде, 
момак је већ био поплавио, 
нагутао се воде и није био 
при свијести. Окренуо сам 
га леђима према себи, а по-
што сам већ прошао обуку 
за спасиоца, знао сам шта да 
радим, тако да сам почео са 
техником ‘теглења’ и након 
пет до шест секунди момак 
је почео да долази себи. Дејо 
је био ту иза мене, да ми по-
могне. Момак је почео да 
избацује воду и тада је насту-
пио најтежи период. Био је у 
шоку и почео је да се опире. 
Смиривали смо га, држао 
сам га на површини и зајед-
но смо га нас двојица преба-

цили до обале”, испричао је 
Саша.
Његову причу потврђује и 
Дејан. Каже, није ни слу-
тио да ће се кафа са дугого-
дишњим пријатељем прет-
ворити у дан који ће памтити 
цијели живот.
“Претрчали смо преко моста 
и дозивали момка, који је то-
нуо. Био је сав плав у води, 
глава му је натекла, призор 
за не пожељети. Извукли смо 
га, спасили га, дошли су Хит-
на и Полиција”, присјећа се 
наш саговорник.

Није било једноставно. Иако 
на измаку снаге, ова два 
храбра момка нису одуста-
ла од своје намјере. Живот 
младића био је у њиховим 
рукама, били су тога свјесни 
и знали су да га морају спа-
сити. О њиховом херојском 
подвигу прича се, не само у 
Приједору, већ и у цијелој 
Републици Српској.
Утисци су се слегли тек након 
неколико дана, али наши са-
говорници кажу да би опет 
поступили једнако.
“Људски живот је у питању. 

Дијете је то, неко је њега 
одгојио, има 23 године, али 
нема ту размишљања, да је у 
води био човјек од 80 година,  
да је био пас, скочили бисмо 
за њим, тако да колега и ја 
нисмо размишљали о томе”, 
рекао нам је Дејан.
Сашу и Дејана контактирали 
су чланови породице мла-
дића којем су спасили живот, 
те им се захвалили на људ-
ском чину. Са младићем нису 
ступили у контакт, али вјерују 
и надају се да ће бити добро.

Након деценија у Њемачкој, Средићи се вратили у родне Нишевиће

СУНЦЕ ТУЂЕГ НЕБА НЕ ГРИЈЕ КАО ОВО ОВДЈЕ  

ХРАБРИ ПРИЈЕДОРЧАНИ СПАСИЛИ МЛАДИЋА ОД УТАПАЊА

ОВАЦИЈЕ НА 
УТАКМИЦИ У ШИПОВУ

“Како вријеме одмиче, 
јасно ми је да то није мала 
ствар и да људи то цијене. 
То сам могао закључити 
када сам недавно био на 
фудбалској утакмици у 
Шипову. Добио сам по-
клон од њиховог клуба, 
захвалницу од навијача 
и овације, тако да ми је 
срце било на мјесту”, до-
даје Саша.

Саша и Дејан (фото PrijedorDanas.com)

Њиховој срећи нема краја 
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Текст:  Ведрана Нишевић

‘’Стаза живота’’ назив је 
нове тематске стазе која је 
званично прeдстављена  на 
Зечијем камену на Козари. 
Дуга је 700 метара, средње 
је тежине, погодна и при-
ступачна за све генерације 
рекреативаца, планинара и 
посјетилаца. 

‘’Стаза прати ток потока Зо-
вик  и води до водопада, виа 
ферате и пењалишта Зечији 
камен. Овим новим садр-
жајем обогатићемо и тури-

стичку понуду самог Прије-
дора и Поткозарја и надам 
се да ће то бити на уживање 
свим посјетиоцима’’, рекла је 
директорица Туристичке ор-
ганизације града Приједора, 
Дијана Араманда.
Туристичка организација 
града Приједора стазу је от-
ворила у сарадњи са Наци-
оналним парком ‘’Козара’’, 
Планинарским друштвом 
‘’Клековача’’ и Туристичком 
организацијом РС.
‘’Мислим да и даље треба да 
радимо на промоцији овак-
вих природних дестинација, 

једноставно наша идеја је да 
мало растеретимо Мракови-
цу. Козара није само Мрако-
вица, него и друге прелијепе 
дестинације које имамо’’, 
нагласио је директор Наци-
оналног парка ‘’Козара’’, Бо-
жидар Николетић. 
Представљању нове стазе 
присуствовао је министар 
трговине и туризма у Вла-
ди Републике Српске, Денис 
Шулић, који је истакао да је 
Национални парк ‘’Козара’’ 
једна од важнијих туристич-
ких дестинација у Републици 
Српској.

‘’Драго ми је да сам у При-
једору, да обиђем нови ту-
ристички потенцијал  При-
једора, Националног парка 
‘Козара’, али и Републике 
Српске. Туризам је развојна 
шанса РС, а знам колико су 
људи овдје заинтересовани 
да се развија овај национал-
ни парк”, истакао је Шулић. 
Како је речено, на улагању 
у развој Националног парка 
“Козара” радиће се и у на-

редном периоду. Подршку у 
свему томе пружа Инвести-
ционо-развојна банка Репу-
блике Српске. Претходно је 
обављен низ састанака зва-
ничника Српске  са међуна-
родним инвеститорима. 

‘’Ускоро очекујемо реали-
зацију, с обзиром на увјера-
вања међународних инвести-
тора и компаније из Аустрије 
за улагање од преко стотину 
милиона евра у Национални 
парк ‘’Козара’’. Очекујемо 
много, радимо и трудимо се. 
Козара је наш бисер, наша 
љепотица и драго нам је што 
смо нашли партнера који ће 
са нама да ради на развоју 
Козаре’’, поручио је са отва-

рања стазе в.д. директора 
ИРБ-а, Дражен Врховац.
Стаза на Козари отворена 
је поводом 27. септембра, 
Свјетског дана туризма, чији 
је овогодишњи мото био ‘’Ту-
ризам и зелена улагања’’.

Текст:  Зоран Совиљ

Уз пoмoћ кoлeгa из Фeдeрa-
циje БиХ и Чeшкe Републике, 
рoниoци дeминeри Цивилнe 
зaштитe Рeпубликe Српскe, 
извaдили су из ријеке Сaнe, 
400 мeтaрa узвoднo oд грaд-
скoг мoстa, двиje aвиo-бoмбe 
зaoстaлe из 2. свjeтскoг рaтa. 
Mлaди дeминeр рoнилaц 
Aлeн Jeрeмић кaжe дa je пoсao 
кojим сe бaви  зaхтjeвaн и дa 
je зa тo пoтрeбнo дoстa eдукa-
циje и срeдстaвa.
„Mи нa сeби нoсимo прeкo 50 
килoгрaмa oпрeмe, a никaд нe 
знaмo штa нaс пoд вoдoм чeкa. 
Квaлитeтнa oбукa je нajвaж-
ниja, jeр oд њe зaвиси кoликo 
ћeмo сaвлaдaти свe изaзoвe и 

ризикe кojи нaс чeкajу прили-
кoм пoдвoднoг дeминирaња“, 
кaжe Jeрeмић. 
Пoмoћ и пoдршку дeминeримa 
рoниoцимa Рeпубликe Српскe 
пружилe су кoлeгe из Чeшкe 
и Фeдeрaциje БиХ. Исти тим 
je прeтхoдних дaнa извршиo 
уклaњaњe нeeксплoдирaних 
нaпрaвa у близини плaжe кoд 
грaдскoг мoстa. У рoнилaчкoм 
тиму Цивилнe зaштитe Рeпу-
бликe Српскe пojaшњaвajу 
кoликo им знaчи oвaквa врстa 
сaрaдњe. 
“Сaрaдњa трaje 7-8 гoдинa и 
вjeруjтe дa нaм знaчи пунo, 
jeр тo je зaхтjeвнa и скупa 
прoцeдурa прeтрaживaњa 
днa. И сaмa oпрeмa je скупa. 
Приликoм приjeмa у дeминeр-

ски рoнилaчки тим, врши 
сe вeликa сeлeкциja људст-
вa, мaлo кo мoжe oдгoвoри-
ти oвoм зaдaтку. Свaки рo-
нилaц мoрa зaдoвoљити кaкo 
прoцeдурe пoдвoднoг дeми-
нирaњa, тaкo и сaмoг рoњeња. 
Љeкaрскe прeглeдe вршe 
свaких шeст мjeсeци, мoрajу 
дa буду изузeтнo спoсoбни дa 
би oдгoвoрили тoм зaдaтку”, 
истичe Синишa Лисичић, вoђa 
рoнилaчкoг тимa. 
Рoниoци дeминeри из Чeшкe 
и Фeдeрaциje БиХ у Приjeдoру 
су били пeтнaeстaк дaнa. Ли-
сичић кaжe дa су њихoвo иску-
ствo и oбукa били oд вeликe 
кoристи, пojaшњaвajући дa, 

пoрeд минскo-eксплoзивних 
срeдстaвa кoja су oпaснa и joш 
aктивнa, рoнилaц мoрa дa сaв-
лaдa oпaснoст кoja дoлaзи oд 
риjeкe, кao и oпaснoсти кoje 
гa врeбajу у вoди. Пoрeд тoгa, 
нaглaшaвa, рoнилaц дeминeр 
пoд вoдoм мoрa дa изврши 
идeнтификaциjу и дa прoциje-
ни дa ли je eксплoзивнo срeд-
ствo бeзбjeднo зa трaнспoрт 
или сe мoрa уништити пoд 
вoдoм. Лисичић истичe дa je 
сaрaдњa сa фeдeрaлним, a 
пoсeбнo чeшким тимoм кojи 
имa сaврeмeну oпрeму, вaж-
нa и кaдa je у питaњу чувaњe 
живoтa рoнилaцa приликoм 
пoдвoднoг дeминирaњa. 

НА КОЗАРИ ПРОМОВИСАНА "СТАЗА ЖИВОТА"

ИЗ СAНE УКЛOЊEНE ДВИJE AВИO-БOМБE

У aкциjи зajeднo тимови Рeпубликe Српскe, Фeдeрaциje БиХ и Чeшкe

Вађење бомбе из Другог свјетског рата
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Текст:  Бојана Мајсторовић

На Рударском факултету у 
Приједору одржан је први 
академски час за 18 бруцоша 
којима су подијељени индек-
си. Поред смјерова Рударство 
и Геолошко инжењерство, од 
ове академске године прије-
дорски факултет има и смјер 
Инжењерство заштите жи-
вотне средине. Управо је за 
нови смјер и највише заин-
тересованих. Уписало га је 14 
студената, док је конкурс био 
расписан за 15. Овај смјер 
одабрао је и Миљан Торбица.
„Чуо сам од пријатеља за 
Рударски факултет, да нуди 
добре могућности и  добре 
услове студирања. Само ин-
жењерство за заштиту жи-
вотне средине веома ме је 
привукло, чини ми се као ин-
тересантан смјер“, поручио је 
Торбица након што је добио 
индекс.
Јелена Рендић уписала је Ге-
олошко инжењерство и нада 
се да ће, након завршетак сту-
дија, са дипломом овог фа-
култета лакше наћи посао.
„Приликом завршетка 
средње школе, имали смо 
презентацију коју су нам одр-
жали запослени са Рударског 
факултета, па сам тако то за-

вољела. Привукло ме геолош-
ко инжењерство и одлучила 
сам да упишем тај смјер“, ре-
кла је она.
Декан Рударског факултета 
Свјетлана Средић одржала је, 
по традицији Универзитета, 
први академски час и поручи-
ла бруцошима да су направи-
ли прави потез одлуком да се 
образују на Рударском факул-
тету.
„На првој години имамо упи-
сано 18 студената, дјелимич-
но можемо бити задовољни 
студијским програмом Ин-
жењерство заштите животне 
средине, јер попуњена су го-
тово сва мјеста, нешто је сла-
бији одзив на Геолошком ин-
жењерству и Рударству, али 
има и ту заинтересованих. Ја 
им овим путем честитам на 
одабиру баш овог факултета, 
јер тренутно из наших конта-
ката и искустава са привред-
ним компанијама које се баве 
овом врстом посла, заиста 
постоји велика потражња за 
овим стручним профилима“, 
поручила је Средићева. 
Успјешно студирање бруцо-
шима је пожелио и замјеник 
градоначелника Приједора 
Жарко Ковачевић који је та-
кође студирао на Рударском 
факултету. 

„Честитам свим бруцошима 
почетак нове академске го-
дине, а што се тиче Градске 
управе, оно што ми мислимо 
и стално понављамо је да нам 
овај факултет и те како треба. 

Знамо сви шта значи рударст-
во за град Приједор.  Рударст-
во овдје има своју традицију 
и мислим да ће тек доживјети 
експанзију“, рекао је Коваче-
вић.

На Рударском факултету у 
Приједору, који је у саставу 
Универзитета у Бањалуци, 
тренутно има око 100 студе-
ната. 

ОДРЖАН ПРВИ АКАДЕМСКИ ЧАС ЗА БРУЦОШЕ 
РУДАРСКОГ ФАКУЛТЕТА

Текст:  Гордана Каурин

У Сјеверној Македонији у 
граду Охриду одржано је 11. 
међународно такмичење 
„ГАТУС“ (Гастрономско-ту-
ристички сусрети школа) на 
којем су ученици приједор-
ске Угоститељско-економске 
школе освојили три медаље: 
златну туристички технича-
ри, сребрну конобари, а ку-
вари бронзану. 

На „ГАТУСУ“ су учествовали 
туристички техничари: На-
таша Бркић, Вања Вунић и 
Анђела Стегић, конобари: 
Анђела Трамосљик, Љубица 
Радиновић и Огњен Јуришић, 
као и кувари: Алекса Радуло-
вић, Павле Шевић и Милош 
Радиновић. Такмичарски за-
датак за туристичке техни-
чаре био је представљање 
брдско-планинског аранжма-
на, за конобаре фламбирање 
пред гостом и презентација 
вина, док су кувари спрема-
ли јело по избору од пастр-
мке и ресторански десерт од 
посластичарског крема.
Туристички техничар Наташа 
Бркић каже да је такмичење 

било поучно и занимљиво. 
“Такмичили смо се у дисци-
плини туристичког аранж-
мана, а овогодишња тема 
је била планински туризам. 
Нама је то било супер, јер 
имамо нашу Козару, тако да 

смо представили њу и ње-
зине атракције током свих 
годишњих доба“, рекла је Бр-
кићева. 
Кристина Тадић, професор 
практичне наставе и ментор 
туристичких техничара, оду-

шевљена је постигнутим ре-
зултатима. 
„Част је бити ментор таквим 
ученицима и презентовати 
нашу школу, град и  Козару, 
јер је тема и била ‹Хајдемо у 
планине’, а ми смо наш аран-

жман назвали ‘Заокружи Ко-
заром’”, рекла је Тадићева. 
Професорка практичне на-
ставе услуживање Виолета 
Јефтић и менторка конобари-
ма, поносна је на остварени 
резултат.
„Ми смо релативно млада 
школа, учествујемо на овом 
такмичењу трећу годину за-
редом, освојили смо сребро 
и заиста смо пресрећни и 
веома поносни“, наводи Јеф-
тић.
Иако је конкуренција била 
веома респектабилна, уче-
ници приједорске школе до-
бро су се показали, истакла 
је директорка Угоститељско-
економске школе Дражена 
Мршић.
„Шта могу рећи осим да сам 
презадовољна и дивно је 
видјети како наши ученици 
могу парирати ученицима 
који долазе из много раз-
вијенијих држава. Велика је 
част била све ово организо-
вати, бити у њиховој пратњи 
и ја се надам да ћемо још 
дуги низ година одлазити на 
оваква такмичења“, рекла је 
Мршићева.

Успјех ученика Угоститељско-економске школе Приједор

ТРИ МЕДАЉЕ НА "ГАТУС" ТАКМИЧЕЊУ У ОХРИДУ
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Текст:  КВ

Чланови Ансамбла народ-
них игара и пјесама „Саван 
Руњо“, Удружења за очување 
традиције из Приједора, не-
давно су учествовали на 38. 
Међународном фестивалу 
“Истибањско здравоживо” 
у Сјеверној Македонији, у 
организацији ФА „Китка” из 
Истибање, општина Вини-
ца. Приједорски ансамбл 
наступио је у Истибањи, те 
у општини Зрновци, гдје је 
организован пријем делега-
ција свих учесника код гра-
доначелника овог мјеста. 
Посљедњег дана фестивала, 
одржан је концерт на вели-
ком тргу у општини Виница, 

те уприличен пријем код гра-
доначелника Винице. Током 
фестивала, чланови Ансам-
бла народних игара и пјеса-
ма „Саван Руњо“ обишли су 
неке од најзначајнијих лока-
литета у Виници, попут Ви-
ничког музеја, у ком се чувају 
иконе од печене глине из 
периода од трећег до шестог 
вијека, јединствене у свијету, 
или Виничке тврђаве, гдје су 
поменуте иконе пронађене. 
Приједорчани су боравак у 
Сјеверној Македонији иско-
ристили и за обилазак глав-
ног града, Скопља, привред-
них, историјских и културних 
знаменитости, као и парка 
природе „Матка“. Чланови 
Удружења за очување тра-

диције посјетили су и Мана-
стир Св. Гаврил Лесновски, 
те уживали у прелијепом 
природном окружењу и по-
себном духовном амбијенту. 
У оквиру фестивала, органи-
зовано је вече националне 
кухиње, гдје су чланови овог 
удружења имали прилику да 
прикажу специјалитете Ко-
заре и Поткозарја. Групу која 
је била на овом фестивалу 
чинила су дјеца просјечног 
узраста од 14 година, која су 
на лицу мјеста припремала 
домаћу храну попут уштипа-
ка, пите или цицваре, на оду-
шевљење присутних.
Седмодневно гостовање на 
38. Међународном фестива-
лу фолклора „Истибањако 
здравоживо“ Приједорча-
нима ће остати у најљепшој 
успомени због садржајног 
програма, али и исказаног 
гостопримства и топлог при-
јема домаћина. По поврат-
ку из Сјеверне Македоније, 
чланови Ансамбла народ-
них игара и пјесама „Саван 
Руњо“, Удружења за очување 
традиције, „бацили“ су се на 
припреме за нова гостовања 
и нове фестивале од којих 
је први, фестивал у Будим-
пешти, главном граду Мађар-
ске, почетком новембра.

Удружење за очување традиције Приједор

ПРЕДИВНИ УТИСЦИ СА ГОСТОВАЊА У 
СЈЕВЕРНОЈ МАКЕДОНИЈИ 

Текст:  Гордана Каурин

Ученици трећих разреда 
Основне школе “Бранко Ћо-
пић” у Приједору пригод-
ном приредбом обиљежили 
су Свјетски дан учитеља, 5. 
октобар. Поручили су да воле 
своје учитеље, те нагласили 
да учитељи нису само они 
који подучавају, него и они 
који одгајају.
Ученица 3. разреда Мила Сре-
дић рекла је да су овим про-
грамом ученици жељели да 
искажу захвалност свим учи-
тељима. 
По ријечима Сенке Спасоје-
вић, учитељице у пензији, по-
сао учитеља није посао, него 
позив.
“То је за мене значило велику 
одговорност и понос што сам 
одабрала тај позив, понос што 

сам то радила, а и трагање за 
тим да будеш добар учитељ, 
да будеш најбољи колико 
можеш, те да изградиш гене-
рације које ће даље да граде 
себе”, рекла је Спасојевићева.
Директорица Основне школе 
“Бранко Ћопић” Сања Муњи-
за рекла је да су колеге из 
Актива 3. разреда и учени-
ци припремили програм по-
свећен Свјетском дану учи-
теља. 
“Била је ово прилика да по-
зовемо колеге учитеље који 
су отишли у пензију. Они су 
се кратко обратили д јеци и 
испричали им како се некад 
радило и како се ради данас”, 
истакла је Муњиза.
Свјетски дан учитеља обиље-
жава се сваке године 5. окто-
бра. Прогласио га је УНЕСКО 
1994. године.   

У ОШ "БРАНКО ЋОПИЋ" ОБИЉЕЖЕН СВЈЕТСКИ ДАН УЧИТЕЉА
Приредба поводом Свјетског дана учитеља
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ОГЛАС
Јефтино продајем два 
комада земљишта:
-воћњак 10 дунума
-њива са мјешовитом 
шумом 16 дунума у 
Божићима, Марјановићи

Све информације на 
телефон: 052/323-813

БЕСПЛАТНИ 
ПОРЕСКИ САВЈЕТИ

Пензионер с дугого-
дишњим искуством поре-
ског инспектора у Управи 
за индиректно опорези-
вање и Пореској управи Ре-
публике Српске, статусом 
вјештака економске струке, 
искуством стечајног управ-
ника и лиценцирани по-
знавалац општег управног 
поступка (молбе, жалбе, 
тужбе, приговори ...), нуди 
пословне услуге правним 
и физичким лицима, укљу-
чујући бесплатне пореске 
савјете.
Инф. на телефон: 065/674-
320 и 
маил: global@teol.net

O Б A В J E Ш T E Њ E
 Oбaвjeштaвaмo кoрисникe услугe испoрукe тoплoтнe eнeргиje дa je дaнa 28.09.2023. гoдинe, oдржaнa 33. 
рeдoвнa сjeдницa Скупштинe грaдa Приjeдoрa, нa кojoj je дoнeсeнa Oдлукa o дaвaњу сaглaснoсти нa пoвeћaњe циjeнa 
прoизвoдњe и испoрукe тoплoтнe eнeргиje прeмa сљeдeћeм цjeнoвнику:

 1. СTAMБEНИ КOРИСНИЦИ – циjeнa гриjaњa 1,806 КM/м²/12 мjeсeци, (дoсaдaшњa циjeнa 1,480 КM/м²/12мj), 
пoвeћaњe 22%.

 2. ПРИВРEДНИ КOРИСНИЦИ – циjeнa гриjaњa 3,669 КM/м²/12 мjeсeцa, (дoсaдaшњa циjeнa 3,007 КM/м²/12мj), 
пoвeћaњe 22%.

 3. БУДЏETСКИ КOРИСНИЦИ – циjeнa гриjaњa 2,901 КM/м²/12 мjeсeци, (дoсaдaшњa циjeнa 2,378 КM/м²/12мj), 
пoвeћaњe 22%.

 4. КOРИСНИЦИ ПO MJEРНOM ИНСTРУMEНTУ:

 - циjeнa зa испoручeну тoплoтну eнeргиjу пo утрoшeнoм MWH 122,976 КM/MWH/6, (дoсaдaшњa циjeнa 100,80 
КM/м²/6 мj ), пoвeћaњe 22%.

 - циjeнa зa дистрибутивнe трoшкoвe пo прoсjeчнoj инстaлисaнoj снaзи 0,10 КM/W/12 мjeсeци, пoвeћaњe 0%.

 Нaвeдeнe циjeнe нe сaдржe пoрeз нa дoдaту вриjeднoст, кojи сe oбрaчунaвa пo стoпи oд 17%.

- Нoви цjeнoвник ћe сe примjeњивaти oд дaнa 15.10.2023. гoдинe (oднoснo oд пoчeткa гриjнe сeзoнe 2023/2024).

- Кoрисницимa кojи су извршили aвaнснo плaћaњe услугe зa гриjну сeзoну 2023/2024, бићe oбрaчунaтa рaзликa у 
циjeни, сa вaжeћим пoпустoм.

- Кoрисницимa кojи вршe плaћaњe услугe тoкoм 12 мjeсeци, бићe oбрaчунaтa рaзликa у циjeни зa мjeсeцe 
aвгуст и сeптeмбaр 2023. гoдинe и истa ћe бити искaзaнa нa рaчуну зa мjeсeц oктoбaр 2023. гoдинe. 
 
                    „TOПЛAНA“ A.Д. ПРИJEДOР

Текст:  СРНА

У Републици Српској закључно са 
крајем септембра, од 280.816 ко-
рисника пензије, доминира ста-
росна пензија са 61,93 одсто или 
173.899 корисника, што је позитив-
но и пожељно, саопштено је из Фон-
да за пензијско-инвалидско осигу-
рање /ПИО/ Српске. Потом слиједи 
породична пензија са 25,53 одсто 
или 71.685 и инвалидска пензија са 
заступљеношћу од 12,48 одсто од-
носно 35.057 корисника.
“У посљедњих неколико година 
имамо из мјесеца у мјесец тренд 
повећања процента корисника ста-
росне пензије на једној и тренд 
смањења процента корисника по-
родичне и инвалидске пензије. 
Овакав тренд и структура корисни-
ка пензије Фонд ПИО Републике Ср-
пске сврстава у сам врх пензијских 
фондова са простора бивше Југо-
славије”, наведено је у саопштењу. 
Законом о пензијском и инвалид-
ском осигурању, право на старосну 
пензију има осигураник када навр-
ши 65 година живота и најмање 15 
година стажа осигурања и тај услов 
важи, како за жене, тако и мушкар-

це осигуранике. Осигураник који 
нема навршених 65 година живо-
та, има право на старосну пензију 
када наврши 60 година живота и 
40 година пензијског стажа, што се, 
такође, односи и на мушкарца и на 
жену. Изузетно, осигураник-жена 
која нема навршених 65 година жи-
вота има право на старосну пензију 
када наврши 58 година живота и 35 
година стажа осигурања. Просјечан 
временски период кориштење пра-
ва на старосну пензију је 16,77 годи-
на, инвалидску 18,51 и породичну 
пензију 17,26 година. Када је ријеч 
о просјечној старости осигураника 
у моменту остваривања права на 
старосну пензију, она износи 61,59 
година. Просјечна старост мушка-
раца у моменту остваривања права 
је 62,09 година, док жене у просје-
ку старосну пензију остварују не-
што млађе у односу на мушкарце, 
са 60,81 годину. Просјечан број го-
дина оствареног пензијског стажа 
у моменту остваривања права на 
старосну пензију је 32,55 година. 
Посматрано по полу просјек година 
стажа у моменту остваривања пра-
ва за мушкарца је 33,89, а за жену 
30,45 година.  

ПОВЕЋАВА СЕ БРОЈ 
КОРИСНИКА СТАРОСНЕ 
ПЕНЗИЈЕ, А СМАЊУЈЕ 

ПОРОДИЧНЕ И ИНВАЛИДСКЕ

Текст:  СРНА

Вакцину против хуманог папилома 
вируса /ХПВ/ у Дому здравља 
Приједор за шест мјесеци примило 
је 67 дјеце, речено је у овој установи. 
У питању је 59 дјевојчица и осам 
дјечака, гдје је међу дјевојчицама 
највише петнаестогодишњакиња 
/26/, а међу дјечацима најбројнији 
су тринаестогодишњаци /пет/. Из 
Дома здравља наводе да настављају 
активности упознавања јавности 
о значају вакцинације против 
ХПВ-а упознавањем родитеља 
на предавањима у основним 
школама и путем медија, а додатно 
ће тимови породичне медицине 
обављати и телефонско позивање и 
информисање родитеља дјеце која 
имају право на бесплатну вакцинацију 

против ХПВ-а. Имунизација је 
почела 4. априла, обавља се у 
Хигијенско-епидемиолошкој служби 
у централном објекту Дома здравља 
сваким радним даном од 8.00 до 
14.00 часова, а прије вакцинације 
потребан је стандардни преглед 
љекара породичне медицине. 
Информације у вези са вакцинацијом 
против ХПВ-а могу се добити у 
Хигијенско-епидемиолошкој служби 
на телефон 052/238-104 или код 
изабраног доктора породичне 
медицине, као и путем електронске 
поште info@domzdravljaprijedor.
ba. Дом здравља Приједор обавља 
бесплатну вакцинацију дјеце од 11 
до 14 година односно до навршене 
15. године, а вакцинацију лица изван 
ових узраста спроводи Институт за 
јавно здравство Републике Српске.

ВАКЦИНУ 
ПРОТИВ 

ХПВ-а ЗА 
ПОЛА 

ГОДИНЕ 
ПРИМИЛО 

67 ДЈЕЦЕ
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Драги моји миљеници, остаје ми једино да вјечно тугујем за вама и вашом 
добротом којом сте зрачили према мени. Бол и туга заувијек остају у мом 
срцу. Почивајте у миру и нек вас анђели чувају. Са поносом Вас се сјећам и 
тугујем.

Ваш Арсеније.

СЈЕЋАЊЕ

Дана 5.10.2023. навршило се седам 
година од када није са нама наш вољени

ВИНКО ГАЈИЋ
(1967 - 2016)

Вријеме које пролази од када си отишао 
у вјечност, не може да излијечи болну 
истину да те нема међу нама. Племенитост 
и доброта које су те красиле, заслужују 
вјечну љубав, сјећање и поштовање. 
Захвални смо богу, јер смо те имали и са 
поносом чувамо твој лик од заборава.

Твоји најмилији.

18374

Дана 10.10.2023. навршава се десет 
тужних година од смрти нашег 
вољеног сина, брата, стрица и ујака

БОГОЉУБ
 РОМАНИЋ 

БОБО
(1987 - 2013)

Вољени наш Бобо, прошло је десет година без тебе. Нека ти је лака земља! 
Почивај у миру Божјем!

Фалиш нам у сваком откуцају срца, сваком трептају ока, свакој секунди 
живота. Увијек у нашим мислима, вјечно у нашим срцима.

Почивај у миру, анђеле наш вољени.
Помен нашем драгом Боби дајемо у уторак 10.10.2023.  у 10 часова, гробље 

код цркве у Нишевићима.
Твоји најмилији. 18375

ИГОР РАДОЧАЈ
(1968 - 2012)

Тужно сјећање
Дана 10.10.2023. навршава се година туге од смрти супруге Вере и 10 

година и 9 мјесеци од смрти сина Игора

ВЕРА РАДОЧАЈ
(1946 - 2022)

Дана 8.10.2023. навршава се 28 година како је 
мој вољени син

ЗОРАН ПАВИЋ
(1976 - 1995)

погинуо борећи се и бранећи српски православ-
ни народ од фашистичког  терора, прогона и 
геноцида. Тако скупа са својим саборцима ства-
рајући Републику Српску и слободу српском на-
роду. Нека ти је вјечна слава и хвала, као и свим 
борцима који сте дали своје животе за свој на-
род, за крст часни и слободу златну! Захваљујем 
се твојим гардијским друговима и свима онима 
који те нису заборавили и посјећују твој тихи 
вјечни дом.
Твој тата Стево. 18377

Дана 11.10.2023. навршава се година 
дана како није са нама наш вољени

СЛАВКО СТЕГИЋ
(1966 - 2022)

Недостајеш нам много, али те с поносом 
чувамо у нашим срцима и мислима. 
Супруга Гордана, син Мирослав, кћерка 
Мирјана и зет Небојша. Брат Душко, 
снаха Дијана, братанице Анђела и Дајана 
и зет Марко, те остала многобројна 
родбина и пријатељи. (002)

Дана 30.9.2023. 
преминула је наша драга 

мајка и бака

МИЛКА СТРЕХАЉУК
(1937-2023)

С тугом и поштовањем, кћерке Вера и Весна са 
породицама.

103/23

Дана 9.10.2023. навршава се 28 
година од смрти драгог брата

ДРАГУТИНА-БУЦЕ 
САВИЋА

(1973 - 1995)
И након оволико година, у на-
шим срцима је велика туга и бол 
за тобом. Недостајеш сваки дан.
Ожалошћени: 
брат Горан са породицом.

104/23

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ УЗ ПОРТАЛ 

КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАКОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com

18376
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крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.

Издаје: Информативно-пословни центар "Козарски вјесник" Приједор - Редакција и администрација: Улица Саве Ковачевића 15. Лист регистрован код Министарства информација Републике Српске, бр. 170/93 од 10.3.1993.
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Претплата: Све информације о претплати на Лист на телефоне 211-575 и 232-863 - Рукописи и фотографије се не враћају - Жиро рачун: НЛБ банка АД Филијала Приједор - ж.р. 5620070000263992 (са назнаком за "Козарски 
вјесник") - Штампа: "Дневне Независне новине"  - За штампу: Александар Копања, директор
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“Рудар-Приједор” побиједио је на домаћем терену “Дрину” из Зворника резултатом 
3:0. Голове су постигли Комазец, Амоах и Демоњић, у судијској надокнади. Са седам 
побједа и два ремија, приједорски клуб је лидер Лиге са 23 бода. “Рудар” у сљедећем 
колу гостује у Требињу код “Леотара”.

Куглаши приједорског “Рудара” 
везали су и трећу побједу у 
куглашкој Премијер лиги БиХ. 
Овај пут савладана је екипа 
“Зрињског” из Мостара која је 
“Рудар” угостила у Међугорју. 
Побједа је постигнута 
резултатом 7:1 и са обореним 
181 чуњем више. У наредном 
4. колу “Рудар” Приједор 
гостује тузланској “Слободи” 
која уз “Посушје” и “Рудар” 
чини водећи тројац који држи 
врх табеле са максималних 
шест бодова. У утакмици 2. 

кола куглашке лиге РС, “Рудар 
2” угостио је екипу “Лијевча” 
из Нове Тополе и изгубио 
резултатом 2:6. У екипи “Рудар 
2” бољи од осталих били су 
Дарко Болта и комбинација 
Тадић/Родић који су освојили 
меч поене за своју екипу, 
што нажалост није пошло за 
руком најбољем код домаћих, 
Мартићу (553) против најбољег 
појединца меча из гостујуће 
екипе, Кецмана који је имао 
581 оборени чуњ.

На стадиону "Бара" на Сокоцу 
одржано је Појединачно 
првенство Републике Српске за 
млађе јуниоре и јуниорке и КУП 
Републике Српске за цицибане и 
цицибанке на којем су чланови 
Атлетског клуба Приједор 
остварили значајне резултате. 
Вук Мајсторовић је на 600 метара 
освојио друго мјесто, док је трећи 
у истој трци био Сергеј Кнежевић. 
Наталија Кнежевић на 200 
метара  заузела је пето мјесто. 
За мале почетнике наступила је и 
Николина Кнежевић. У укупном 
поретку, атлетичари Приједора 
су били четврти. Учествовало је 
150 атлетичара из 20 клубова.

У Бањалуци је одржан 20. 
“Бањалука опен 2023” на 
којем је Карате клуб “Шодан”, 
у конкуренцији 384 такмичара 
из 24 клуба и двије државе, 
освојио пет златних, четири 
сребрне и шест бронзаних 
медаља. Златне медаље 
освојили су Лидија Брезичанин, 
Тамара Брезичанин, Теодор 
Петровић, Андреј Томић и 

Дамјан Стојаковић. Сребрне 
медаље освојили су Урош 
Остојић и Стефан Топић, док 
је Његош Бујић освојио чак 
двије сребрне медаље, у 
категоријама кате и борбе. 
Бронзаним медаљама окитили 
су се Марија Золак, Урош 
Рајилић, Емилија Милић, Азра 
Мердановић, Сергеј Новаковић 
и Александар Керановић.

На 9. “Чигра опену” и 12. “Чигра лимач 
купу” у Загребу, Теквондо клуб Љубија, 
Приједор, наступио је са 21 такмичарем 
и освојио исто толико медаља, од чега 
осам златних, шест сребрних и седам 
бронзаних. Клуб из Љубије добио је 
пехар за друго мјесто у категорији кид и 
пехар за треће мјесто у категорији млађи 
кадети. Златним медаљама окићени су 
Анастасија Стојановић, Марија Трепанц, 
Тарик Бегановић, Божидар Пилиповић, 
Кристијан Тимарац, Данило Вукотић, 
Његош Јеличић и Тео Ступар. Сребрне 
медаље освојили су Милош Стојановић, 
Андрија Бајић, Стефан Цвијић, Наталија 
Амановић, Василије Вученовић и Давид 
Ступар, а бронзане Марко Гњатић, 
Софија Вукотић, Наташа Илић, Зехра 
Бегановић, Андреј Тимарац, Елена Бајић 
и Борис Богујевић. 
За најбољег кадета проглашен је 
Божидар Пилиповић.

"РУДАР" БОЉИ ОД "ДРИНЕ"

АТЛЕТИЧАРИМА ДВИЈЕ МЕДАЉЕ НА 
ПОЈЕДИНАЧНОМ ПРВЕНСТВУ РС

ПРИЈЕДОРСКИ КУГЛАШИ 
НИЖУ ПОБЈЕДЕ

КАРАТИСТИ "ШОДАНА" У 
БАЊАЛУЦИ ОКИЋЕНИ СА 

15 МЕДАЉА

ЧЛАНОВИ ТЕКВОНДО КЛУБА ЉУБИЈА 
ОСВОЈИЛИ 21 МЕДАЉУ У ЗАГРЕБУ

Текст:  КВ


